
Vseučiliško vprašanje. 
Slovensko napredno dijaštvo na Dunaju 

je sklicalo v petek, 18. t. m., shod po § 2. z 
dnevnim redom: Ital. in slov. pravna fakulteta. 
Poročal je med. Mirko Oernič, ki je rekel, da 
je ital. vseučiliško vprašanje stopilo zopet v 
akuten stadij, da se je vlada vdala pritisku 
revolverskih strelov ital. dijaštva v avrli dunaj

skega vseučilišča in pritisku italijanskih po

slancev. Poudarjal je zlasti vneboupijočo kri

vico, da se daje avstrijskim Italijanom, ki jih 
je komaj 700.000, univerza, dočim odide dva

inpol milijona Slovanov praznih rok. Omenjal 
je tudi, da jugoslovanski poslanci v „Narodni 
zvezi" niso storili svoje dolžnosti in da je tudi 
ljubljanski vseučiliški odsek srečno prespal vso 
žimo, ne da bi bil imel le eno sejo. — Zanesti 
se mora torej slov. dijaštvo le na samopomoč. 
Ustanovil se je dijaški vseučiliški odsek, ki do

sedaj sicer ni mogel razviti posebnega delo

vanja, o katerem pa lahko trdimo, da je danes 
pri polnem življenju. Odsek je napravil načrt, 
po katerem pridemo vsaj za korak dalje v 
slov. vseučiliškem vprašanju. Gre predvsem za 
to, da se postavi financialna podlaga. Vsak 
Slovenec naj bi daroval v spomin Adamiču in 
Lundru vsako leto meseca septembra 10 ali 
20 stot. in tako bi se v 10 letih nabral kapi

tal 2 milijona kron. Za uresničenje te ideje pa 
se mora zavzeti z vso energijo slovensko di

jaštvo samo, ker se na nikogar drugega ne 
moremo zanašati. — Ferialna društva bodo 
torej imela mnogo prijetnega dela, in če se to 
delo posreči, bomo morali reči, da smo napra

vili vsaj en korak naprej v tem prevažnem 
vprašanju in bomo potem mogli prisiliti naše 
poslance, da tudi oni kaj store za slovensko 
vseučilišče. 

Absolv. jurist Obersnel je izjavil v imenu 
tržaških Slovencev, da ti sicer privoščijo Ita

lijanom vseučilišče, ampak ne v Trstu, kjer je 
Slovencev, kakor so zadnje volitve pokazale, 
najmanj 40% vsega prebivalstva. Tržaški Slo

venci imajo popolno pravico do represalij, pra

vico, da zakličejo svoj mogočen veto proti 
ustanovitvi italijanskega vsoučilišča v Trstu. 
Omenjal je žalostne razmere Slovencev v Trstu 
in izrazil nado, da se slovenski poslanci ven

darle ne spozabijo tako daleč, da ne bi storili 
vsega, da končno vendar pridemo tudi Slo

venci do svojega vseučilišča. 
Absolv. jurist Fettich je omenjal še škan

dalozno postopanje graškega višjega sodišča, 
ki ni pripustilo k sodni praksi g. P., češ, da 
je število uradništva v okrožju graškega nad

sodišča že izpolnjeno. Ni jim zadosti, da za

ničujejo in zatirajo slovenskega dijaka na vse

učilišču, še po končanih študijah mu ne puščajo 
niti brezplačno tlačaniti državi. — Sprejete so 
bile tozadevne resolucije. 

Izmed državnih poslancev se ni nihče 
udeležil shoda! 


